
Åbent brev

HPV vaccinen/ bivirkninger

Det er på en og samme tid både skræmmende, men også glædeligt at se så 
mange piger finder sammenhængen og melder sig ind i den lukkede HPV 

vaccineramte gruppe.....

Hvem har ansvaret for at orientere borgerne, så det reelle billede af bivirkningsramte kommer frem, 
burde det ikke være Sundhedsstyrelsen.......?

Hvorfor er det medierne der skal informere borgerne..........

Siden 2013 har der været fokus på, at Vaccinen måske giver flere bivirkninger

Hvorfor har Sundhedsstyrelsen undladt at informere lægerne om, at de skal holde øje med et 
ændret sygdomsmønstre efter vaccinen ? Hvorfor tager Sundhedsstyrelsen ikke ansvar og sender 
e boksbrev ud til alle der er vaccinerede ?

Hvor mange derude af de HPV vaccinerede tænker stadigvæk ikke over sammenhængen?

Selvfølgelig har der været en del omtale i medierne osv, men jeg bliver dagligt overrasket over så 
mange der ikke kender til sammenhængen, som måske ikke har set udsendelsen på TV2 eller lige 
fulgt med. 
Det at omtalen i medierne primært har gået på meget sportsaktiviteter piger, kramper og 
besvimelser, kan måske godt afholde nogen, der ikke har trænet så meget og har så markante 
symptomer, i at se sammenhængen og gå til læge.......

Jeg mener bare, at jeg så ikke TV2's udsendelse i 2013, hvor var jeg lige der....., der var ikke 
nogen Sundhedsstyrelse der kontaktede os, eller nogen læge der undrede sig over at vores datter 
havde mange flere lægebesøg end før HPV vaccinen....., det var et tilfælde at jeg hørte omtalen af 
TV2's udsendelse  "De vaccinerede piger" og så sammenhængen, måske også fordi vores datter 
endnu engang ikke kunne gennemføre sine studier, grundet diverse symptomer.....

Min mand og jeg gik til lægen med et brev skrevet den 30 marts 2015, som lyder...

Vores datters livsforløb efter HPV vaccinering første gang 17. okt 2008, 13 år
Vi henvender os i dag, for at høre, om der kan være en sammenhæng med ovenstående.   
Vi som forældre kan ikke bedømme om HPV vaccinen kan være årsag til at vores datter 
har haft det forløb hun har haft, men TV2 udsendelsen " de vaccinerede piger", satte nogle 
tanker i gang.
Vi har umiddelbart tillagt tabet af hjerteveninden hele årsag til hendes svære forløb, men 
kan ved eftertanke, jo godt se, at symptomerne startede langt tidligere, faktisk allerede 
dagen efter 1. HPV vaccine.
Vi føler at vi har, en pligt til at fortælle om vores observationer, så det kan indberettes, hvis 
der er en lægelig vurdering der taler for, og samtidig et håb om, at vores datter kan få den 
hjælp, der gør at hun kan klare at gennemføre en uddannelse og oppebære at leve et 
tåleligt liv.
Vi har talt med vores datter som har gennemlæst dette og givet sit samtykke til at vi 
bringer det videre.
Resten af brevet er en historie for sig og skal ikke fylde her....
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Meningen med dette åbne brev er, at gøre opmærksom på det svigt fra 
Sundhedsstyrelsen, vi som borgere føler i dette land.......

Havde vores læge fra Sundhedsstyrelsen været gjort opmærksom på, at holde øje med 
personer, som var blevet HPV vaccinerede, kunne vi have været forskånet for
• mange familiære frustrationer, 
• mislykkede psykolog besøg, som alligevel ikke hjalp
• undgået behandling med antidepressiv, som kun øgede vægten med 20 kg
• En datter som kunne være mødt med empati
• En datter som ikke havde følt sig til besvær
• En datter som ikke havde fået besværliggjort / ødelagt sin ungdom
• En datter der ikke kunne gennemføre sine studier

Hvad burde Sundhedsstyrelsen gøre nu:  
Orienter lægerne om, at de skal være ekstra på vagt over for de HPV vaccinerede fra 
2008 og opefter. Ser de et ændret sygdomsforløb, skal de kontakte disse personer og 
indberet det til Sundhedsstyrelsen......... Og henvise til en af de fem centre

Sende personligt  e-brev ud til alle HPV vaccinerede, om at gå til lægen, hvis 
sygdomsbilledet har ændret sig efter vaccinen. 

Dette ville give mulighed for at vurdere vaccinen ud fra et reelt billede af virkeligheden og 
genoprette troværdigheden for at Sundhedsstyrelsen har reelle hensigter...

Ja, det vil måske få flere til at melde sig og dermed øge presset på centrene......, men 
handler det ikke om at få sandheden frem, vi lever i et civiliseret samfund. 

Det vil forhåbentlig betyde at politikerne må træde til og tage anbefalingen af HPV 
vaccinen op til overvejelse, ind til den er undersøgt nærmere. 
Det vil betyde, at der vil være en øget fokus på de der er ramte, at de vil føle sig 
accepterede og kunne få den hjælp i Kommunerne de har krav på, så de kan komme 
videre, få sig en uddannelse og leve et tåleligt liv.....

Det er det mindste man kan gøre for de Vaccineramte, 
de har betalt prisen er allerede.......


